



**OFFICE OF THE HUMAN RIGHTS DEFENDER
OF THE REPUBLIC OF ARMENIA
PUBLIC RELATIONS UNIT**



The Human Rights Defender of Armenia presented to the Pope the tortures committed against the Armenian captives and the violations against the border residents committed by the Azerbaijanis

07.10.2021

[Russian version follows]

In these pictures, the Human Rights Defender of Armenia is presenting the reports on the Azerbaijani tortures committed against the Armenian captives to His Holiness Pope Francis.

Prior to the meeting, the protocol service of the Holy See informed that there is almost no dialogue during the personal handshake with the Pope, and the greeting lasts for a maximum of two minutes.

When His Holiness Pope Francis approached the Human Rights Defender of Armenia, the Catholicos of All Armenians presented the latter and mentioned that he had a special message. At that moment, the Defender presented his gratitude to the Pope for his statements calling for the cessation of the hostilities unleashed by Azerbaijan against Artsakh, and for the release of the Armenian captives still held in Azerbaijan.

Afterwards, Mr. Arman Tatoyan noted that some Armenian captives are still held in Azerbaijan facing threats to their lives and mentioned about the Azerbaijani violations of the rights of the border residents of Armenia.

The Defender noted also that he had brought with him a report proving the above-mentioned facts and presented it to the Pope.

His Holiness Pope Francis took the reports, looked through them and saw the pictures of cruelty.

The Pope thanked for the important reports and mentioned that he had discussed the issue with the Catholicos of All Armenians as well.

Afterwards, during the personal greeting, the Pope thanked for the important work conducted by the Defender and for presenting the reports. He instructed his assistant to study the reports and present them to him.

Three reports were presented to the Pope; the first is about the so called “Trophy Park”, which is an open-air museum of human sufferings based on Armenophobia. The report proves that the “Trophy Park” further incited hatred.

The second report is on the responsibility of Azerbaijan concerning the torture of Armenian captives, accompanied with substantiating facts.

The third is on the ban on using the testimonies of the captives as a basis for a criminal case. The report substantiates have initiated unlawful criminal proceedings against the Armenian captives based on their testimonies which were obtained under torture and inhuman treatment.

Please see the visit relevant other press releases by the following links:

https://ombuds.am/en_us/site/ViewNews/1941

https://ombuds.am/en_us/site/ViewNews/1942

https://ombuds.am/en_us/site/ViewNews/1944

Уполномоченный по правам человека Республики Армения проинформировал Папе Римскому о пытках со стороны азербайджанцев к армянским пленным и в отношении населения приграничных территорий Армении.

На этих фотографиях Защитник прав человека Республики Армения представляет Его Святому Папе Франциску пытки со стороны азербайджанцев к армянским военнопленным.

Протокольная служба Святейшего Престола перед встречей сообщила, что во время личного рукопожатия с Папой Римским практически нет диалога, можно только поздороваться в течение 1-2 минуты.

Когда Его Святейшество Первосвященник подошел к Защитнику прав человека Республики Армения, Католикос всех армян представил его и сказал, что Арман Татоян хочет сказать особое слово. В этот момент он сначала поблагодарил Папу за объявление о прекращении военных действий, развязанных Азербайджаном против Арцаха, и об освобождении армянских пленников, содержащихся в Азербайджане.

Затем Арман Татоян отметил, что некоторые армянские пленники незаконно остаются в Азербайджане при этом под угрозой их жизни, и рассказал о нарушениях азербайджанцами приграничного населения Армении.

В тот момент он упомянул, что принес с собой доклады, подтверждающие эти факты, и передал их Папе.

Его Святейшество Первосвященник взял доклады, открыл страницы и «увидел» фотографии этих зверств.

Папа Римский поблагодарил за эти важные отчеты и сказал, что эти вопросы также обсуждались с Католикосом всех армян.

Затем, во время личного приветствия и благословения, он еще раз выразил особую благодарность за проделанную важную работу и передачи данных отчетов. Он отдельно поручил своему помощнику изучать их и представить ему отдельно.

Папе Римскому было передано три доклада. Первый доклад касается так называемого «Парка Стратегии», который представляет собой музей человеческих страданий под открытым небом, на

основе антиармянских настроений. Данный доклад доказывает, что «Парк Стратегии» разжигает еще более большую ненависть.

Второй доклад касается ответственности Азербайджана, за пытки армянских пленников приведя веские доказательства, а третий - о запрете использования дачи показаний пленников в качестве основания для возбуждения уголовного дела.

В докладе обосновано, приведено факты, в том, что власти Азербайджана возбудили незаконные уголовные дела против армянских пленных на основании их показаний, полученные с помощью пыток и бесчеловечного обращения.